

2019 **03** 总第23期

曹雪芹研究

CAOXUEQIN STUDIES

作者•作品•时代•传播 全国中文核心期刊



目 录 | Contents

〈废艺斋集稿〉专题

- 01 曹雪芹、乾隆鉴审过的《秋葵图》是同一幅画 胡德平
- 10 史实与故事之间
 - ——《悬斋记盛的故事》所涉两幅古画辨正 黄一农 高树伟
- 29 我与《废艺斋集稿》的不解之缘
 - ——孔祥泽自述(上) 位灵芝 朱冰整理
- 42 《废艺斋集稿》的来龙去脉及真伪论争 段江丽

作品・影响

- 67 试论曹雪芹的尤三姐形象构思
 - ——兼解"误被情感""耻情而觉" 刘上生
- 80 "怡红夜宴"座次综考及叙事智慧探析 李小龙
- 95 "正邪两赋"与《红楼梦》对"奇优名倡"的书写及意义 温庆新 王 艳
- 105 李纨判词、曲子之谜再探
 - ----关于凤姐、李纨关系及巧姐结局问题 井玉贵
- 118 周春眼中的史太君原型与历史上的高景芳 詹 颂

纪念・传承

- 130 有关李希凡先生的"红学"观、批评及其他
 - ——兼及《红楼梦》研究视野、方法与红学史批评中存在的问题 **樊**志斌

149 香港红学史研究述评 张桂琼

翻译・传播

166 林语堂《红楼梦》英文编译原稿序言 林语堂著 宋 丹译

书札・随笔

179 旧话重提说评点

——读《何其芳批本〈红楼梦〉三种》有感 胡文彬

181 忆周汝昌先生二三事 吕启祥

简讯・综述

9 "红楼有梦 美在邯郸——邯郸红迷会成立盛典"圆满举办

148 北京曹雪芹学会第二届会员大会在京成功召开

178 书 讯

184 "新世纪重评《红楼梦》两岸交流论坛"综述 董学美

187 编后记

Contents

- Painting Qiū kuí tú affirmed by Cao Xueqin is same as that examined by Emperor Qianlong /Hu Deping
- Between history and story: A correction of two ancient scroll paintings involved in Màozhāi jì shèng de gùshì. / Huang Yilong & Gao SHuwei
- 29 My indissoluble bond of Fèiyìzhāi jígăo (to be continued): Kong Xiangze's readme / Wei Lingzhi & Zhu Bing (compls.)
- 42 On the criticisms of the source and spread and the fact and fiction of Fèiyìzhāi jígǎo /
 Duan Jiangli
- 67 Towards Cao Xueqin's conception of the image You Sanjie: With the explanation of "wù bèi qíng huò" "chǐ qíng ér jué". /Liu Shangsheng
- 80 A synthetic study of the seating arrangement in "Ythóng yè yàn" and some probes into its narrative wisdom /Li Xiaolong
- 95 "Zhèng xiế liặng fū" and the writing of "qí yōu míng chāng" in the story of the stone:

 Its significances /Wen Qingxin & Wang Yan
- 105 The mysteries of Li Wan's words and song predictions revisited: Concerning the relations between Xifeng and Li Wan as well as Qiaojie's destiny /Jing Yugui
- 118 The archetype of Shi Taijun (Ancestress Jia) and Gao Jingfang in the history from Zhou Chun's perspective /Zhan Song
- 130 On Prof. Li Xifan's concepts, criticisms, etc. on "Hongology": With the problems in the perspectives, the methodology, and the historical criticisms of the story of the stone studies /Fan Zhibin
- 149 Surveys and criticisms of the studies of Hongological history in Hong Kong /Zhang Guiqiong
- 166 Preface to the English version of the stone of the story by Lin Yutang; Song Dan (tr.)
- 179 The pingdian revisited: Some reviews on Hé Qifang pīben the story of the stone sānzhong /Hu Wenbin
- 181 Several stories of Prof. Zhou Ruchang in my memory /Lü Qixiang
- Summary of "the Communication Forum of Both Sides of the Taiwan Straits on the New Century's the stone of the story Reviews" /Dong Xuemei

曹雪芹研究

2019年第3期(总第23期)

2019年8月15日出刊

主 管 中国出版传媒股份有限公司

主 办 中华书局有限公司

品 北京曹雪芹学会 北京大学曹雪芹美学艺术研究中心

版 中华书局有限公司 出

长 徐 俊 杜

辑 北京曹雪芹学会〈曹雪芹研究〉编辑部

北京植物园东环门内曹雪芹文化中心

邮编: 100093

电话: 010 68006499

E-mail: cxqyj2011@163.com

刷 北京朝阳印刷厂有限责任公司

邮发代号 82-760

国内刊号 CN10-1177/I

国际刊号 ISSN 2095-8277

价 30.00元

ISSN 2095-8277

